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P R O T O K Ó Ł Nr XVIII/12 
z obrad XVIII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dnia 20 grudnia 2012 r. 

 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2012 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2013 – 2020. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na rok 2013. 

1) Przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy; 
2) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
3) Odczytanie opinii Komisji Budżetowej; 
4) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie złożonych wniosków; 
5) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 
6) Głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 
2013 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego zmieniającej rozporządzenia Wojewody Mazowieckiego dotyczące 
parków krajobrazowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Stara Biała. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie obrad.                
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XVIII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.08 i zakończyła o godz. 13.15 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Pan Wójt złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad po punkcie 7 punktu 8 o treści: 
„Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2012 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków” 
i po punkcie 12 punktu 13 o treści: 
„Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Stara Biała” 
oraz w związku z tym odpowiednią zmianę numeracji punktów porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady, wobec braku innych wniosków, poddał pod głosowanie wniosek Pana 
Wójta.  
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek Wójta Gminy przyjęto jednogłośnie (15 głosów 
„za”) i wobec tego porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2012 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2013 – 2020. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na rok 2013. 

1) Przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy; 
2) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
3) Odczytanie opinii Komisji Budżetowej; 
4) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie złożonych wniosków; 
5) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 
6) Głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 2013  
rok. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego zmieniającej rozporządzenia Wojewody Mazowieckiego dotyczące 
parków krajobrazowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Stara Biała. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie obrad.                

 
Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

   
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XVII sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XVII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(15 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Została zakończona budowa kanalizacji deszczowej pod ul. Cedrową w Maszewie Dużym. 
Na wiosnę przyszłego roku zostanie położona nawierzchnia drogowa, krawężniki i chodnik. 

 Zakończono budowę kanalizacji sanitarnej i wodociągowej zaplanowanej do wykonania 
w br. 

 Zgodnie z informacją otrzymaną od spółki Energa Oświetlenie budowa nowych słupów, na 
których będą zamontowane lampy oświetlenia ulicznego w Kobiernikach oraz Starych i 
Nowych Proboszczewicach, przewidziane do realizacji w 2012 r.,  zostanie zakończona na 
początku przyszłego roku. Gmina będzie ponosiła koszty konserwacji lamp dopiero od 
momentu zamontowania wszystkich uzgodnionych 58 lamp. 

 Poinformował o trwających negocjacjach w sprawach stawek opłat za komunikację 
świadczoną przez KM Płock Sp. z o.o., która zaproponowała 3,56 zł za 1 km, natomiast 
Stara Biała oferuje 3,50 zł za 1 km. Przewiduje się, że w 2013 r. autobusy KM Płock 
przejadą 480779,700 km przez tereny gminy, za co trzeba będzie zapłacić ponad 1,7 mln zł. 

 Wójt omówił pokrótce prace zmierzające do wprowadzenia w życie ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku. Poinformował, że stawka opłaty miesięcznej ma wynieść 8 zł od 
mieszkańca w przypadku odpadów segregowanych. Natomiast opłata za odpady 
niesegregowane powinna znaleźć się w przedziale 16 – 24 zł. 

 W nawiązaniu do sprawy poruszonej na XVII Sesji Rady Gminy dotyczącej stanów 
prawnych działek, na których znajduje się pas drogi Stare Proboszczewice – Trzebuń Wójt 
poinformował, że w odniesieniu do większości zainteresowanych zostały one uregulowane. 
W stosunku do nielicznych mieszkańców, którzy nie złożyli wniosku o podział 
nieruchomości, nastąpił on z urzędu w drodze decyzji. Obecnie jedyną drogą do 
ostatecznego załatwienia przez nich tej sprawy jest wystąpienie do Urzędu Gminy 
o wykupienie działki na podstawie uchwały Rady Gminy. Natomiast ul. Włoczewska, która 
ma 12 m szerokości, mieści się w całości w pasie drogi i tu nie trzeba dokonywać żadnych 
uregulowań. 
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 Poinformował, że gmina podpisała umowę i otrzymała dofinansowanie z WFOŚiGW na 
realizację programu utylizacji azbestu w kwocie równej wydatkom w 2012 r., tj. 34464,53 zł. 

 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Radny Włodzimierz Kajkowski: 

 Zapytał, czy jest uregulowany stan prawny wszystkich działek, na których została 
wybudowana ul. Mickiewicza w Starych Proboszczewicach.  

Odpowiedź Wójta: 
 Pas drogi w ulicy Mickiewicza nie jest uregulowany. Na początku przyszłego roku sprawa 

zostanie zlecona geodecie. 
Radny Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał, na jakim etapie jest sprawa zamontowania lampy ostrzegawczej na skrzyżowaniu 
drogi wojewódzkiej nr 559 z drogą powiatową w Wyszynie. 

Odpowiedź Wójta: 
Sprawa została zgłoszona do Wydziału Inżynierii Ruchu Urzędu Marszałkowskiego, który 
poinformował, że pismo zostało skierowanie do MZDW w celu ustosunkowania się do niego 
i wystąpienia do Komendanta Miejskiego Policji w Płocku o przedstawienie ilości zdarzeń 
drogowych w tym miejscu w ciągu ostatnich 3 lat. Na tej podstawie Wydział Inżynierii Ruchu 
podejmie działania w sprawie umieszczenia dodatkowego oznakowania w miejscu 
skrzyżowania. 
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzenia: 

1. Analiza i ostateczna ocena budżetu gminy na 2013 rok.  
2. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok. 

W sprawach różnych Komisja: 
• omówiła i negatywnie zaopiniowała prośbę mieszkańców Osiedla Mieszkaniowego 

w Ogorzelicach o przejęcie przez gminę  kotłowni osiedlowej, 
• omówiła i  negatywnie zaopiniowała projekt porozumienia z Gminą Miastem Płock w 

zakresie przyjmowania osób z Gminy Stara Biała do Izby Wytrzeźwień, 
• omówiła i negatywnie zaopiniowała prośbę właścicieli działki nr 89/9 w Nowych 

Proboszczewicach o dofinansowanie budowy parkingu przed sklepem, 
• zaproponowała wprowadzenie przerwy nocnej w oświetleniu ulicznym w godz. 24.00 – 4.00 

we wszystkich miejscowościach na terenie gminy. 
Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz 
omówił tematykę posiedzenia: 
1.Analiza i ostateczna ocena budżetu gminy na 2013 rok.  
2.Opracowanie planu pracy Komisji Budżetowej na 2013 rok. 
W sprawach różnych Komisja: 
• omówiła i negatywnie zaopiniowała prośbę mieszkańców Osiedla Mieszkaniowego 

w Ogorzelicach o przejęcie przez gminę  kotłowni osiedlowej, 
• omówiła i  negatywnie zaopiniowała projekt porozumienia z Gminą Miastem Płock w 

zakresie przyjmowania osób z Gminy Stara Biała do Izby Wytrzeźwień, proponując 
dofinansowanie Izby w 2013 r. kwotą 4 tys. zł. 

• omówiła prośbę właścicieli działki nr 89/9 w Nowych Proboszczewicach o dofinansowanie 
budowy parkingu przed sklepem, proponując, aby w pierwszej kolejności uporządkować 
prawo własności działki. 
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Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Andrzej 
Wojciechowski omówił tematykę posiedzenia: 
1. Analiza i ostateczna ocena budżetu gminy na 2013 rok.  
2. Opracowanie planu pracy Komisji Polityki Społecznej na 2013 rok. 
W sprawach różnych Komisja: 
• omówiła i negatywnie zaopiniowała prośbę mieszkańców Osiedla Mieszkaniowego 

w Ogorzelicach o przejęcie przez gminę  kotłowni osiedlowej, 
• omówiła i  negatywnie zaopiniowała projekt porozumienia z Gminą Miastem Płock  w 

zakresie przyjmowania osób z Gminy Stara Biała do Izby Wytrzeźwień, proponując 
dofinansowanie Izby w 2013 r. kwotą 4 tys. zł. 

• omówiła prośbę właścicieli działki nr 89/9 w Nowych Proboszczewicach o dofinansowanie 
budowy parkingu przed sklepem, proponując, aby w pierwszej kolejności uporządkować 
prawo własności działki. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny powiatu płockiego Lech Dąbrowski: 

 Złożył obecnym w imieniu własnym i Zarządu Powiatu życzenia Świąteczne i Noworoczne 
 Poinformował, że w dniu jutrzejszym nastąpi oddanie do użytku po remoncie wiaduktu 

w Nowym Trzepowie. 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki: 

 Poinformował o swojej interwencji w sprawie zgłoszonej przez radnego Władysława 
Mikołajczyka, a dotyczącej wyrównania poboczy drogi wojewódzkiej nr 540 zniszczonej 
przez samochody przewożące buraki. Naprawa drogi zostanie wykonana po zakończeniu 
kampanii buraczanej i kiedy nastąpią odpowiednie warunki atmosferyczne. 

 Stwierdził, że drogi powiatowe na terenie Gminy Stara Biała są utrzymane w lepszym 
stanie, niż w innych gminach powiatu płockiego. 

 Wyraził opinię, że projekt budżetu powiatu płockiego zyska akceptację radnych 
powiatowych, przede wszystkim z uwagi na przewidziane w nim inwestycje drogowe. 

 Złożył życzenia Świąteczne i Noworoczne zachęcając do refleksji i przeżycia tych dni w 
szczególny sposób, by przyszły rok był lepszy od obecnego. 

Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 
 Złożył życzenia Świąteczne i Noworoczne. Wyraził nadzieję, że budżet 2013 r. będzie co 

najmniej tak duży, jak w br. Podkreślił, że budżet powiatu płockiego był tworzony przede 
wszystkim z myślą o inwestycjach drogowych. 

 
Radny Marek Moderacki zaproponował, aby poinformować MZDW, że gmina we własnym 
zakresie zamontuje światło ostrzegawcze na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 559 z drogą 
powiatową do Wyszyny. MZDW powinien jedynie wskazać jak tę sprawę poprowadzić. 
Radny Stanisław Wiśniewski zwrócił się z prośbą do radnych powiatu płockiego, aby zadbali 
o dobre utrzymanie zimowe drogi powiatowej w Wyszynie, ponieważ obecnie jest na niej bardzo 
ślisko. 
Przewodniczący Rady zgodził się, że skrzyżowanie dróg w Mańkowie jest miejscem 
niebezpiecznym i wyraził nadzieję, że radni powiatu płockiego przyspieszą montaż światła 
ostrzegawczego w tym miejscu. 
 
O godz. 10.10 Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 10.30 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścili radni powiatu płockiego: Marek Moderacki i Lech 
Dąbrowski. 
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Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na rok 2012. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 138/XVIII/12 zmieniającą Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na rok 2012 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków 
niewygasających z upływem roku budżetowego 2012 oraz ustalenia planu finansowego tych 
wydatków. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Pan Wójt poinformował, że uchwała wynika z przedłużenia okresu realizacji zadania pn.: 
„Budowa ulicy Cedrowej w Maszewie Dużym”. 
 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 139/XVIII/12 w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2012 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2013 – 2020. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, odczytał Uchwałę Nr Pł.391.2012 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 03 grudnia 2012 roku 
zawierającą opinię (pozytywną) o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała projekcie 
uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stara Biała na lata 2013 – 2020, 
a następnie poprosił o zabieranie głosu w tej sprawie. 
Kserokopia Uchwały Nr Pł.391.2012 RIO stanowi załącznik do niniejszego protokółu. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymała się od głosu” 1 radna 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (14 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 140/XVIII/12 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stara Biała na lata 2013 – 2020 (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 10. 
10.1. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 
rok 2013. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały 
i stwierdził, że Wójt nie wniósł zmian do projektu Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 
2013 rok. 

 
10.2. 
Przewodniczący Rady odczytał radnym Uchwałę Nr PŁ. 390.2012 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 03 grudnia 2012 r. w sprawie opinii 
(pozytywnej) o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała projekcie uchwały budżetowej 
i deficycie na 2013 rok.  
Kserokopia uchwały Nr PŁ. 390.2012 stanowi załącznik do niniejszego protokółu. 
 
10.3. 
Przewodniczący Rady odczytał opinię (pozytywną) Komisji Budżetowej w sprawie 
przedłożonego projektu Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na rok 2013. 
Opinia Komisji stanowi załącznik do niniejszego protokółu. 
 
10.4.  
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie złożonych wniosków: 
 Wójt stwierdził, że komisje Rady Gminy nie złożyły żadnych formalnych wniosków do projektu 
Uchwały Budżetowej na 2013 rok, więc się do nich nie odnosi. Poinformował, że  
w dyskusji Komisje wskazywały na  potrzebę: 
1. budowy hali sportowej w Maszewie Dużym, 
2. budowy drogi w Maszewie w kierunku Wisły na działce nr 178. W chwili obecnej trwa 

procedura uzyskania zgody właścicieli nieruchomości przylegających do drogi na 
wykorzystanie ich działek podczas budowy tej drogi. 

Komisje Rady Gminy wskazywały również na potrzebę: 
3. budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Przyjęcie programu budowy przydomowych 

oczyszczalni i wyjaśnienie możliwości ich dofinansowania z WFOŚiGW lub NFOŚiGW 
powinno nastąpić na początku 2013 roku 

4. podjęcia działań zmierzających do opracowania wspólnie z zainteresowanymi rolnikami 
dokumentacji technicznej melioracji z wkładem finansowym rolników nie większym niż 30%. 
Dokumentacja techniczna jest niezbędna do włączenia tej inwestycji do planów 
inwestycyjnych Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. Natomiast sama 
budowa melioracji musi już nastąpić ze środków zewnętrznych. 
 

Powyższe plany inwestycyjne będą realizowane w pierwszej kolejności, pod warunkiem 
zwiększenia dochodów budżetowych. 
 
10.5. 
W dyskusji nad projektem Uchwały Budżetowej na 2013 rok głos zabrali: 
Radny Piotr Rutkowski: 

 Zwrócił uwagę, że na stronie 2. informacji opisowej do budżetu gminy na 2013 rok błędnie 
podano numer i datę podjęcia uchwały określającej podstawę naliczenia podatku rolnego 
w Gminie Stara Biała w 2013 roku, 

 Zauważył, że budżet Gminy nie przewiduje dotacji dla przedszkoli w gminie mieście Płock, 
chociaż dzieci z gminy w 2012 roku uczęszczały do przedszkoli w Płocku,  
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 Poprosił, aby dokumentacja techniczna na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 
została wykonana w 2013 roku, a najpóźniej w 2014 roku. Czekają na nią mieszkańcy 
Dziarnowa, Starych i Nowych Proboszczewic, Miłodroża i Kamionek, którzy nie mają 
możliwości podłączenia gospodarstw do kanalizacji. 

Radny Włodzimierz Kajkowski wyraził opinię, że Rada Gminy powinna skupić się na 
wydatkach priorytetowych, z których nie można zrezygnować. Ocenił, że przedstawiony budżet 
został skonstruowany na miarę naszych możliwości 
Radny Wojciech Żółtowski zgłasza, wnioski, aby w miarę posiadania środków 
wybudować chodniki w Białej: 
1. od skrzyżowania ul. Sienkiewicza z drogą powiatową do Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej 

Miłosierdzia, 
2. od ul. Kordeckiego do pierwszego przystanku autobusowego położonego w granicach 

miasta Płocka. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Zauważył, że radni mieli możliwość wypowiedzenia się odnośnie projektu budżetu i złożenia 
wniosków, więc nie powinni robić tego  podczas dzisiejszej Sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że istotnie, komisje wypowiedziały się w sprawie projektu 
budżetu, jednak każdy radny ma możliwość zabierania głosu podczas Sesji Rady. Poparł 
wypowiedź radnego Włodzimierza Kajkowskiego, który stwierdził, że budżet został 
przygotowany w oparciu o możliwości finansowe gminy, a pierwszej kolejności należy 
realizować inwestycje priorytetowe. 
 
Odpowiedzi Pana Wójta: 

 Błędy pisarskie w projekcie uchwały budżetowej zostaną poprawione. 
 Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków i melioracja są zadaniami oczywistymi, które 

należy zrealizować. 
 Nie przewidziano dotacji dla przeszkoli, ponieważ uzgodniono z Dyrektorem Zespołu 

Jednostek Oświatowych w Płocku, że w 2013 roku nie będzie wzajemnych rozliczeń w tym 
zakresie. 

 Odnośnie chodników przy drogach powiatowych – w pierwszej kolejności należy 
uporządkować sprawy własności gruntów.  Wójt nadmienił, że w budżecie gminy na 2013 r. 
zaplanowano budowę 7 km dróg. Oczekujemy na wsparcie tej inwestycji kwotą 3 mln zł z 
NPPDL. 

 Wójt stwierdził, że w przypadku wniosków w sprawie budowy lamp należy racjonalnie 
podchodzić do ustalenia miejsc ich lokalizacji. 

 Poprosił radnych i sołtysów o dementowanie opinii, że cena wody wynika z faktu utworzenia 
spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o., ponieważ jest ona pochodną 
faktycznych kosztów jej wytworzenia. 

 
Radny Stanisław Wiśniewski: 

 Wyraził nadzieję, że w przyszłości zostanie przewidziana budowa  instalacji sanitarnej tam, 
gdzie jest bardzo potrzebna, a więc w miejscowościach Ludwikowo i w części Wyszyny. 
Zgodził się, że budowa drogi gminnej jest inwestycją priorytetową. 

Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki wyraził opinię, aby w przypadku wystąpienia 
rezerwy budżetowej, wybrać jedną najbardziej potrzebną inwestycję zwiększającą 
bezpieczeństwo mieszkańców i konsekwentnie ją realizować. 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
10.6. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
uchwałę Nr 141/XVIII/12 Uchwała Budżetowa na rok 2013 (uchwała w załączeniu do 
niniejszego protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 
pracy Komisji Rady Gminy na 2013 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 142/XVIII/12 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 
2013 rok (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 143/XVIII/12 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013 (uchwała w załączeniu do 
niniejszego protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu 
uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającej rozporządzenie Wojewody 
Mazowieckiego dotyczące parków krajobrazowych. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 144/XVIII/12 w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego zmieniającej rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego dotyczące 
parków krajobrazowych (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
O godz. 11.25 Przewodniczący Rady zarządził 15 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.40 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścili radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski. 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stara Biała. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
 Wójt przedstawił pokrótce założenia uchwały. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 144/XVIII/12 w sprawie  uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 15. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Mieszkaniec Starych Proboszczewic Jan Kowalski: 

 Zapytał, dlaczego od lutego 2011 r. do dnia dzisiejszego, pomimo podpisania z Wójtem 
umowy w sprawie wykupu ziemi pod budowę kanalizacji w Ogorzelicach, nic się dalej  nie 
dzieje w tej sprawie. Ponadto rolnicy ponieśli straty ponieważ budowa była prowadzona 
przed zbiorami. Zgłosił również zarzut załatwiania wykupu ziemi pod tę budowę po 
znajomości. 

 Zgłosił pretensję, że działka nr 154/2, która została wyodrębniona z działki nr 154/1  
i zabrana mu pod budowę ul. Umińskiego w Starych Proboszczewicach, nie została do tej 
pory geodezyjnie wyodrębniona. 

Odpowiedź Wójta: 
 Odnośnie budowy ul. Umińskiego. Decyzja w sprawie podziału działki nr 154/1 została 

wydana 26.01.2011 r. Odszkodowanie wypłacono wszystkim pozostałym zainteresowanym. 
Urząd Gminy kilkakrotnie występował do Pana Kowalskiego z propozycją podpisania 
protokółu uzgodnień w sprawie wypłaty odszkodowania, którego Pan Kowalski nie podpisał. 
Odszkodowanie zostanie wypłacone natychmiast po podpisaniu tego dokumentu. Sprawa 
dotyczy działki gruntu o powierzchni 74 m2. Natomiast  wskazanie granicy działki, które 
miałby przeprowadzić geodeta, należy już do mieszkańca a nie do Urzędu Gminy, który ze 
swej strony zrobił wszystko, co do niego należało i nie może ponosić kosztów związanych 
z nieuzasadnionymi żądaniami Pana Kowalskiego. 

 Odnośnie budowy kolektora tłocznego w Ogorzelicach – roboty ziemne były prowadzone po 
zbiorach, więc z tego tytułu rolnicy nie ponieśli żadnych strat. Natomiast sprawa wykupu 
ziemi zostanie niezwłocznie załatwiona. Odpowiadając na zarzut załatwiania sprawy 
wykupu ziemi po znajomości Pan Wójt odpowiedział, że jest to pomówienie, w dodatku nie 
poparte żadnymi dowodami, tym bardziej że z wszystkimi pozostałymi mieszkańcami 
uzgodnienia zostały dokonane bez żadnego problemu. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawy odszkodowań są procesami długotrwającymi. 
Zaproponował, aby Pan Kowalski spotkał się z Wójtem w celu omówienia sprawy wypłaty 
odszkodowania, tak aby już do niej nie wracać. 
Sołtys Ulaszewa Leszek Majczyna: 

 W związku z pismem z dnia 11.10.2012 r. zapytał, czy Petrotel może zainstalować przy 
budynku szkoły w Wyszynie urządzenia, które umożliwią dostęp mieszkańcom do usług 
internetowych. 

 Poinformował, że dnia 8 grudnia br. w Warszawie powstało stowarzyszenie Sołtysi 
Mazowsza, którego został Wiceprzewodniczącym. Wyraził nadzieję, że inni sołtysi Gminy 
Stara Biała również zechcą działać w tym Stowarzyszeniu. 

Radny Włodzimierz Kajkowski: 
 Zapytał, jak wygląda sprawa budowy podjazdu dla wózków przy szkole w Starych 

Proboszczewicach, który jest bardzo potrzebny, szczególnie w okresie kiedy jest ślisko. 
Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski zapytał, czy może kupić kuchnię do świetlicy we 
Włoczewie na konto Urzędu Gminy. 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawę poruszoną przez sołtysa Ulaszewa Leszka Majczynę: 

 W związku z tym, że instalacja szerokopasmowego Internetu wymaga instalacji masztu, 
Petrotel musi wystąpić do Urzędu Gminy z wnioskiem o określenie warunków lokalizacji. Po 
sprawdzeniu, na jakim etapie jest ta sprawa, udzieli szczegółowych wyjaśnień. 

Na sprawę poruszoną przez radnego Włodzimierza Kajkowskiego: 
 Ponieważ podjazd będzie dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych, zaistniała 

konieczność jego przebudowy. Wykonanie podjazdu jest przewidziane na wiosnę 2013 r. 
Na pytanie sołtysa Włoczewa Romualda Żółtowskiego: 

 Sołtys nie może kupić kuchni na konto Urzędu Gminy, ponieważ ten zakup leży w gestii 
GOKiS-u, który zna sprawę i obiecał jej załatwienie do końca 2012 r. 

 
Z uwagi, że dzisiejsza Sesja Rady Gminy jest ostatnią sesją w 2012 roku Przewodniczący 
Rady podziękował Panu Wójtowi, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik i Pani Bożenie Guzanek za 
współpracę i pomoc w 2012 roku. W związku ze zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia 
wszystkim obecnym i ich rodzinom w imieniu własnym i Wiceprzewodniczącego Rady 
Włodzimierza Kajkowskiego złożył serdeczne życzenia zdrowia, szczęścia i pomyślności, a w 
przyszłym roku spełnienia marzeń i realizacji zamierzeń. 
Pan Wójt w imieniu własnym i wszystkich współpracowników złożył życzenia Zdrowych 
i Wesołych Świąt Bożego Narodzenia i wszelkiej pomyślności w nowym 2013 roku. 
 
Ad. 16. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XVIII 
Sesji Rady Gminy Stara Biała. 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
 
 
                                                                                      /-/Jan Wrześniewski 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 
 


